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Tiekartta työvoiman toimialoittaisen ja alueellisen saatavuuden varmistamiseksi
-  rakennettu ympäristö -toimialaryhmä

Aika maanantai 13.12.2021 klo 14.00 – 15.30

Paikka Microsoft Teams -kokous

Osallistujat Tiia Brax, Kiinteistötyönantajat
Maiju Korhonen, Energiateollisuus
Pirjo Larm, TEM, sihteeri
Toni Malmström, Rakennusliitto
Sanna Nurminen, Ammattiliitto Pro
Lauri Pakkanen, Rakennusteollisuus
Juho Peltonen, TEM
Elina Pylkkänen, TEM, puheenjohtaja
Jari Räsänen, Sähköliitto
Pia Selroos, Suomen Arkkitehtiliitto
Jyrki Suihkonen, Ammattiliitto Pro
Hanna Säntti, TEM

Estyneet Kirsi Heinivirta, JOTPA
Liisa Larja, TEM

Muistio

1. Kokouksen avaus

Puheenjohtaja Elina Pylkkänen avasi kokouksen ja kertoi hankkeen
taustaa

o hanke on työministerin käynnistämä
o anglosaksisissa maissa trendejä ovat työvoiman ammatillinen

liikkuvuus sekä vapauden, huolenpidon ja työilmapiirin arvosta-
minen

o globaalisti on huutava työvoimapula
o Pohjoismaat tappelevat samasta työvoimapoolista.

Hän myös kiteytti hankkeen keskeisimmät teemat, joista meidän on tar-
koitus tehdä suosituksia ohjausryhmälle:

o Työvoiman osaamisen lisäämistarve ja keinot (koulutushankin-
nat)
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o Koulutuspaikkojen ja –alojen aloituspaikkamäärä ja jakautumi-
nen alueellisesti  

o Työperäinen maahanmuuttotarve (koulutus ja suora työllistymi-
nen) 

o Työvoiman liikkuvuuden lisäämistarve (esim. asuntopolitiikka, 
liikkuvuusavustus) 

o Aluetalouden tukeminen: elinkeinorakenteen sekä työvoimapoh-
jan vahvistaminen 

o Työn tekemisen kannusteet (työn tarjonta, työmarkkinoille osal-
listuminen) 

o Yritysten rekrytointien ja työllistämisen helpottaminen (kannusti-
met) 

o Muut lainsäädännön muutostarpeet (oppisopimuskoulutus, palk-
katuki jne.) 

o Digitaaliset alustat ja tekoäly. 
 

2. Esittäytyminen 
 

Tehtiin esittäytymiskierros. 
 

3. TEM:n alustus 
  

Pirjo Larm kertoi hankkeen organisoinnista, toimintamallista ja työsken-
telyn periaatteista ja Juho Peltonen tietoaineiston kokoamisesta, jalos-
tuksesta ja mallien rakentamisesta sekä analyysityön lähtökohdista ja 
analyysien tietosisällön alustavista linjauksista. 
 
Keskustelun keskeisimmät nostot: 

o TOL-luokitus on hankala monen liiton kannalta → ei ole tässä 
hankkeessa ongelma, koska käytämme sen sijaan ammattia; 
on päätettävä, mitkä ammattiryhmät kuuluvat millekin toi-
mialalla 

o kohtaannon analyysiin ei ole ennen panostettu 
o kaikki täytettävät avoimet paikat eivät näy tilastoissa, koska 

niitä ei ilmoiteta TE-palveluun 
o TEM:in energiaosasto on hyvä ottaa mukaan mm. investointi-

suunnitelman näkökulmasta 
o ulkomaisen työvoiman määrää on vaikea arvioida 
o tulisi löytää keinoja, miten saadaan Suomessa kansainväli-

sissä koulutusohjelmissa koulutetut jäämään Suomeen töihin 
→ suomen kielen rooli 

o osaaminen on tärkeää kaikissa ammateissa, mm. työttömiä 
on laitettu siivous-ammattiin, vaikka eivät siihen kykene 

o odotamme liittojen edustajilta sitoutuneisuutta sekä monipuo-
lista, täydentävää tietoa, kaikki relevantti tieto on tervetullutta 

 
4. Seuraava kokous 

 
Pidetään tammikuun puolivälissä. Pirjo tekee varaukset koko keväälle.  
 
Liittojen edustajat esittelevät nykytilanteensa käytössään olevan tiedon 
pohjalta. Tarkemmat ohjeet lähetetään ennen joulua. 

 
5. Kokouksen päättäminen 

 
Puheenjohtaja kiitti kaikkia keskustelevasta ja hyvähenkisestä kokouk-
sesta ja päätti kokouksen. 


